
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 25. november 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 71
I november 2018 blev der nedsat et Forum for Forskningsfinansiering, hvor regeringen
sammen med bl.a. de private fonde skal drøfte spørgsmålet om de indirekte omkostnin-
ger knyttet til eksternt finansierede forskningsprojekter. De private fonde finansierer en
stor del af universiteternes forskning.
Kan ministeren redegøre for, hvordan dette i pct. forventes at udvikle sig i de kommende
5 år, når man tager højde for fondenes uddelingsprofil og prognoser for samlede uddelin-
ger, og mener ministeren, at fondenes uddelinger til universiteternes forskning er med til
at påvirke den strategiske retning i dansk forskning, og hvad vil ministeren gøre for, at det
ikke er skatteborgerne der, via statens bevillinger til universiteterne, indirekte kommer til
at betale de administrative følgeomkostninger ved de private fondes donationer?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Katarina Ammitzbøll (KF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Katarina.Ammitzboll@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Kasper Sand Kjær
formand
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